



DAGSORDEN bestyrelsesmøde

Torsdag, 3. oktober kl. 19.00-21.00, Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Bodil, Carsten, Dee, Kathrine, Lasse, Markus, Mona, Nicolai, Søren, Tom, Ursula

Ordstyrer:

Referent:

Afbud: Nikolaj og Markus

3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
1a	Referat sidste møde		Kathrine, Sekretær
1b	Økonomi	<p>Sogneforening: 329.838,17kr. Der er bl.a. betalt husleje, købt skilte, ordnet lys og en dør – regninger betalt i dag.</p> <p>Loppemarked: 35.699kr i omsætning i august. 36.302kr + 260 euro i omsætning i september.</p> <p>Naturens dag: 43.714.43 kr. i beholdning lige nu. Det ser ud til at give et fint overskud på ca. 20.000kr.</p>	Søren, Kasserer
	Vedtægtsændring vedr. referatgodkendelse	Vi venter	

2. LØBENDE OG NY

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	Trafikforholdene på Søndervig Landevej:		Carsten
2b	Madpakkehuset/SPANGEN: - Renovering af infohuset vest for Vonå: status		Carsten Nicolai
2c	Det blå Trail (langs Vonå):	Marie kontakter os og må kontaktes, hvis der er nyt.	
2d	Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):		Tom
2e	Fælles arrangementer HGU, Hallen, Sogneforeningen: Status fra aktivitetsudvalget: <u>Arrangementer 2024:</u> - 4.10.2024 MD Duo, Bajer og Burger-arrangement – HIMS med X-i kalenderen er udsendt.	<p>Der er pt. 200-225 solgte billetter til koncert. 150 med spisning og koncert. Der er booket en dørmand.</p> <p>Dørene åbner kl. 17.00, der sælges koncertbilletter i døren.</p> <p>Udvalget evaluerer selv arrangementet.</p>	Nikolaj og Lasse

2f	<p>Naturens dag: 10års jubilæum, søndag 8.9.2024, emnet i år var: BIODIVERSITET</p> <ul style="list-style-type: none"> - Tilbage melding fra dagen - Tilbage melding fra evalueringsmødet 30.9.2024 	<p>Det var en stor succes med flere mennesker end sidste år.</p> <p>Der var evalueringsmøde mandag bl.a. med fokus på buffet, der tog for lang tid.</p> <p>Morten DD: det var godt og han var sjov. Spejderne deltager ikke næste år, da de nedlægger sig selv. Søren har en idé og forespørger.</p> <p>Telt: det var svært mht. opsætning af telt, som ikke fungerede ret godt i år. Vi forespørger andre steder.</p> <p>Der er kun 2 i udvalget og der mangler 2, som skal prikkes på skulderen. Mona vil gerne deltage i udvalget.</p> <p>Næste år er det den 7/9 2025 8 kasser med ting til Naturens dag kan overvintre ved Kathrine</p>	Ursula, Dee
2g	Grundlovsdag:		Bodil
2h	Velkomst ambassadør:		Dee, Bodil
2i	<p>Borgerhenvendelser</p> <ul style="list-style-type: none"> - Fra Flemming Gorm Pedersen vedr. hastighedsbegrænsning på Bandsbyvej mod vest til Kloster – tilbage melding fra skolen? 	Intet nyt	Ursula/Dee
	<ul style="list-style-type: none"> - Holmbohjemmet – lukning pr. 11/2024 på dagsorden <p>Byrådet har 21.11. besluttet at lukke Holmbohjemmet. Hvad skal der ske med bygninger? En borgerhenvendelse med ønske om at samle en gruppe vedr. et friplejehjem. Såfremt der kan samles en interessegruppe, vil Sogneforeningen facilitere et møde.</p>	Intet nyt	Ursula
	<ul style="list-style-type: none"> - En anonym borgerhenvendelse klager over at den nye rundkørsel ikke bliver vedligeholdt. 	Vi skriver videre til kommunen. Forslag om vi må/kan opsætte en skulptur ligesom de har andre steder.	Ursula
	<ul style="list-style-type: none"> - Anonym borgerhenvendelse vedr. Sognekirk – se mail. 	<p>Vi henviser til, at klimasø-projektet bliver færdigt.</p> <p>Vi håber meget, at folk vil henvende sig med navn og ikke anonymt.</p>	Ursula
2j	<p>Affaldsdag – arrangeres hvert forår</p> <ul style="list-style-type: none"> - Nyt navn? 	Dee og Ursula har pakket kasse med ting til Affaldsdag.	Mona og Nikolaj

		Naturfredningsforeningens affaldsuge: uge 14 2025 (31/3 til 6/4) https://www.dn.dk/nyheder/resultatet-er-klar-affaldsindsamlere-fandt-115-000-snus-og-nikotinposer/	
2k	Baggersvej/Surfspot - Ideer til en indvielse af p-pladsen – mailkorrespondance med Poul Gregersen og Carsten		Carsten, Markus
2l	Æbledag 2024 Status fra æblepressedag 28.9.2024:	Der blev lavet 224 ltr. på et par timer. Det var en god dag og oplevelse. Næste gang er den 26/10. Vi påtænker det skal være med tilmelding.	Tom

3. FULDFØRT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
3a	Bykort/oversigtskort til Kloster Punktet tages op igen når der er konkrete planer vedrørende Brugsens udflytning.		Søren, Dee

4. FASTE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
4a	Helhedsplanen / HotSpot - "Storytelling" for HotSpot afsluttet. - Skal vi deltage på kursus i fundraising i Silkeborg? - Samarbejdsaftale mellem Brugsen og Holmsland Sogneforening er underskrevet.	Fundraiserkursus: det koster. Vil vi det? Måske senere.	Ursula, Bodil, Dee mfl..
	Kloster Syd:	Afventer	Ursula
	Kommunikationsgruppe		
	- <u>Bosætningsudvalg</u> : - Henvendelse til kommunen fra Bosætningsudvalget vedr. stop af flexbolig-tilladelser i Kloster. Modtaget svar fra RSKK: "Den politiske behandling af et potentielt forbud mod flexboliger er blevet udsat, da man har været nødt til at undersøge flere forhold. Sagen forventes behandlet til januar." Til info har Dagbladet søgt aktindsigt. Rykket 6.3., svar fra RSKK:	Intet nyt Årsmøde i landdistriksrådet i Holmsland Idræts- og kulturcenter d. 5/11 kl. 18-21	Ursula

	<p>"Sagen er desværre trukket ud, da der er opstået nye komplikationer. Vi afventer i øjeblikket svar fra Plan- og Landdistriktsstyrelsen."</p> <p>Rykket 2.6., svar fra RSK: stop af flexboliger kræver en ny lokalplan. Der afventes svar fra Plan- og Landdistriktsstyrelsen.</p>		
	<p>- "Velkommen Her!"/ Kultur-Café med mulighed for "kontaktfamilier/mentorer" og introduktion til det lokale foreningsliv.</p> <p>Opstartsmøde var den 25.3. Opstart efter sommerferie.</p>	<p>Vi har haft 2 møder og der kom flere anden gang.</p> <p>Olena tager kage med 7/10.</p> <p>Der er lavet en plan frem til jul</p>	Dee
	<p>- Klimasø/Sogneparken: Status på lukket skraldespand.</p> <p>- Tømning af skraldespand:</p> <p>- Opsætning af skilt:</p>	<p>Vi afventer den lukkede skraldespand og opsætning af skilt. Vi afventer møde i gruppen for Sogneparken.</p> <p>Forslag om park-skilt ude ved vejen.</p>	Tom
	- Dagli' Brugsen	Vi glæder os til, der sker noget	
	- HIMS:	Intet nyt	
	- Radio Klitholm + Radio Ringkøbing		
	Hytteby:		
	<p>Æ Pold:</p> <p>Der er ikke truffet aftale om handel af Brugsens bygninger til nogen (heller ikke kirken), og der er derfor heller ikke nogen plan pt.</p>		
4b	<p>LAG:</p> <p>https://lag-lemvig-ringkoebingskjern.dk/</p>	Intet nyt	Lasse og Kathrine
4c	<p>LDR:</p> <p>https://www.rsk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet</p> <p>Tilbage melding:</p> <p>- Fælles årsmøde 24.5. i Skive.</p> <p>Mulighed for at søge midler i 2024:</p>		Marie / Ursula
4d	Sognebladet:	<p>Ivan vil gerne afløses som redaktør for Sognebladet. Ursula har tilbudt at overtage midlertidigt, men siden da har Bodil S. meldt sig og vil gerne overtage. Der er taget kontakt til fotoklubben. Næste sogneblad udkommer sidst i november.</p>	Bodil
4e	<p>Loppemarked:</p> <p>Status:</p> <p>- Leje af lager</p> <p>Forespørgsel:</p> <p>- Trailer med presenning (evt.</p>	<p>Selvfølgelig skal de have en trailer ved lopperne. Peder Christensen og Carsten Brøns kontaktes ved køb af trailer. Husk logo.</p> <p>Hvad med forsikring? Søren undersøger.</p>	Ursula

	m/HSF-logo) til afhentning og transport af effekter ønskes købt. Anslået pris ca. 15.000 kr. -17.000 kr. Traileren kunne evt. også udlejes gratis til medlemmer af Sogneforeningen. Peter Christensen vil stå for vedligeholdelse af traileren.	Ny forsikring i Alm. Brand. Vi er dækket for 120.000kr. Ansvarsforsikring, arbejdsskadeforsikring og erhvervsforsikring. I alt 6945kr om året.	
4f	Flagallé:	Intet nyt	Søren
4g	Julebelysning:	Flyttet til Peder Christensen 29/9	Carsten
4h	Grønne områder: - "Æ pold" - Johanne Høkers Plads - Græsslåning af rabatter - Ragna Tangs Plads - Den nye rundkørsel	Halloween-fest på "Æ pold". Vi spørger ved Dorthe og Brugsen.	Carsten
	Søge midler: - Nogle aktuelle? Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største fondsdatabase på www.fonde.dk Afventer offentliggørelsen af det valgte projekt for Stedet Tæller X (Holmsland Hotspot), før der kan søges flere midler til dette projekt.	Samarbejdsaftale underskrevet og afleveret ved Ane. Vi afventer stadig kunstnerne, så vi kan komme videre med projektet. Vi skal have tinglyst Johanne Høkers plads og Sogneparken. Kontakt Kenneth vedr. hjælp.	Alle

5. EVENTUELT			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
5a	Evt. - Forslag fra generalforsamlingen: skilte til Æ'Pold (Martin Nyrop) og Antons Vej	Bodil har sendt en tekst. Den er rigtig fin og brugbar. Skiltene laves ved Ringkøbing skilte. Bodil aftaler med Christian Pugflod om at lave smedjerns-ramme. Billeder bør kunne findes. Søren afventer Bodils tilbagemelding.	Søren/Bodil
	- Ansøgning er sendt til Poul Erik Jørgensen fra Ringkøbing Plantningsforening. Afgørelse i september.	Intet nyt	Ursula
	- Frivilligdatabase Status:	Intet nyt	Kathrine, Mona
	- Ansøgning El-ladecykel Drift og vedligeholdelse?	Martin (pedel) står for drift og vedligehold. Det kører og der er styr på det.	Dee/Bodil

		Den skal på facebook og der laves en miniartikel til sognebladet.	
	- Frivilligdag, torsdag 14. november	Aftensmad i centeret kl. 17.00. alle frivillige. Tilmeldingsfrist 8/11. Kathrine tager imod bestillinger og laver opslag og sender til HIMS. MED BØRN OG PÅHÆNG Frivillige ved lopperne, naturens dag, de grønne områder/hold, sognepark, æblepresser, flagalle, uddeling og prod. af sognebladet, elcykel, fundraisinggruppe, madpakkehus/spangen,	Ursula Kathrine
	- Foredrag fra politiet – forebyggelse?	Det er en god ide, vi går videre	Ursula
	- Forespørgsel fra RKSK mht. deltagelse ved INFOTAG mandag den 4. november	Ja vi vil gerne deltage kl. 10-13. den tager Ursula, Dee og Bodil. Det foregår i Ringkøbing-Skjern kulturcenter. Vi spørger deltagere fra Velkommen her.	Ursula
	-Røjklit havn	Nogle lokale har henvendt sig vedr. en forlængelse eller forbedring af flydebroen, så man kan bade fra broen. Søren snakker med Poul i grundejerforeningen.	Søren
	Årets gang	Alle referater lægges i dropbox Kathrine samler de vigtigste overskrifter fra årets gang.	

6. NÆSTE MØDE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	<p><u>DATOER for 2024</u></p> <ul style="list-style-type: none"> - Mandag d. 4. november 2024 - Frivilligdag torsdag d. 14. november 2024 - Tirsdag d. 3. december 2024 (juleafslutning) <p><u>DATOER FOR 2025</u></p> <ul style="list-style-type: none"> - Torsdag d. 9. januar 2025 - Mandag d. 3. februar 2025 - Tirsdag d. 4. marts 2025 - Onsdag d. 2. april - Fælles generalforsamling 28.3. eller 4.4.2025 - Torsdag d. 1. maj 2025 - Mandag d. 2. juni 2025 - Onsdag d. 13. august 2025 - Torsdag d. 4. september 2025 	<p>Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året.</p>	

	- Søndag d. 7. september 2025 NATURENS DAG - Mandag d. 6. oktober 2025 - Frivilligdag d. 13. november 2025 - Onsdag d. 3. december 2025 (juleafslutning)		
--	---	--	--

Formand: Ursula Bækkegaard

Næstformand: Lasse Sunesen

Sekretær: Kathrine Kaspersen

Kasserer: Søren Plauborg Pedersen

Medlem: Tom Poulsgaard

Medlem: Carsten Grønne

Medlem: Nicolai Sørensen

Medlem: Markus Klenke

Medlem: Mona From

1. Suppleant: Dee Berger

2. Suppleant: Bodil Hindsholm